
 

 

Protokół obrad 

z I Walnego Zgromadzenia 

Lubelskiej Izby Rolniczej 

VII kadencji w dniu 30 października 2023 r. 

w biurze Lubelskiej Izby Rolniczej w Lublinie 

 

 

 

 

Pierwsze  Walne Zgromadzenie Delegatów Lubelskiej Izby Rolniczej VII kadencji 

odbyło się w dniu 30 października 2023 r.  Lista obecności delegatów Walnego Zgromadzenia 

Lubelskiej Izby Rolniczej znajduje się w załączeniu niniejszego protokołu.  

 

Porządek obrad  Walnego Zgromadzenia Lubelskiej Izby Rolniczej w dniu 30 października 

2023 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 1. 

Otwarcie Walnego Zgromadzenia LIR VII kadencji – Senior Walnego Zgromadzenia 

Lubelskiej Izby Rolniczej  

I Walne Zgromadzenie Delegatów Lubelskiej Izby Rolniczej VII kadencji otworzył 

najstarszy wiekiem Pan Leszek Sęk – Przewodniczący Rady Powiatowej LIR Powiatu 

Świdnickiego, po czym nastąpiła ceremonia wprowadzenia sztandaru Lubelskiej Izby 

Rolniczej.  

Ad. 2. 

Prezentacja członków Walnego Zgromadzenia Lubelskiej Izby Rolniczej (osobiście, 

każdy członek) 

Pan Leszek Sęk – Prowadzący obrady Walnego Zgromadzenia działając zgodnie z odczytanym 

porządkiem obrad poprosił wszystkich kolejno wyczytując z listy o zaprezentowanie swojej 

osoby. Wszyscy członkowie Walnego Zgromadzenia tj. delegaci i przewodniczący z 

poszczególnych  dwudziestu powiatów województwa lubelskiego zaprezentowali swoje 

sylwetki oraz rodzaj prowadzonej produkcji rolnej.  

 

Ad.3. 

Przyjęcie porządku obrad 

Pan Leszek Sęk – Prowadzący obrady odczytał projekt porządku obrad i zadał pytanie czy są 

jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad. Delegaci WZ nie zgłosili uwag w związku 



 

 

z czym Pan Leszek Sęk zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. Porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie. Nikt nie wstrzymał się od głosowania, nikt nie był przeciwko.  

 

 

Ad. 4 

Wybór sekretarza i protokólanta Walnego Zgromadzenia Lubelskiej Izby Rolniczej VII 

kadencji 

Pan Leszek Sęk zaproponował, by protokólantem Walnego Zgromadzenia była Małgorzata 

Karasek – Pracownik Biura Lubelskiej Izby Rolniczej. Zadał pytanie czy Pani Małgorzata 

Karasek wyraża zgodę. Pani Małgorzata Karasek wyraziła zgodę na pełnienie funkcji 

protokólanta obrad WZ. Następnie prowadzący obrady Pan Leszek Sęk zaproponował 

zgłaszanie propozycji na sekretarza. Z Sali zgłoszony został Pana Piotr Kielar. Pan Piotr Kielar 

wyraził zgodę na pełnienie funkcji sekretarza obrad WZ. Nikt z Sali nie zgłosił więcej żadnych 

propozycji delegatów na pełnienie funkcji protokólanta i sekretarza  W związku z czym podjęto 

głosowanie jawne za przyjęciem zaproponowanych osób na protokólanta i sekretarza obrad 

Walnego Zgromadzenia LIR. Delegaci w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli, że 

protokólantem obrad  I Walnego Zgromadzenia VII kadencji jest Małgorzata Karasek, 

sekretarzem zaś Piotr Kielar. Nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosowania.  

 

 

 

Ad.5., Ad.6 

Zgłaszanie kandydatów do komisji mandatowo – skrutacyjnej . Wybór komisji 

mandatowo–skrutacyjnej 

 

Prowadzący obrady Prezes Pan Leszek Sęk przechodząc do kolejnego punktu obrad 

zaproponował zgłaszanie kandydatów do składu komisji mandatowo – skrutacyjnej. Delegaci 

zaproponowali by w komisji tej było 5 osób. Propozycja ta została przegłosowana w trybie 

jawnym i przyjęta jednogłośnie. P czym nastąpiło zgłaszanie kandydatów do pracy w  komisji 

mandatowo – skrutacyjnej przez delegatów Walnego Zgromadzenia. Zgłoszono następujących 

kandydatów tj.: Radosław Parka, Marian Szkup, Jarosław Wilgos, Wiesław Bieńkowski, 

Mariola Szeleźniak. Wszystkie osoby zgłoszone do pracy w komisji mandatowo – skrutacyjnej 

wyraziły zgodę. Prowadzący obrady Pan Leszek Sęk  zapytał osoby uczestniczące w WZ czy 

na sali są inne propozycje. W związku z tym, iż nie padły inne propozycje przystąpiono do 

głosowania nad zaproponowanym składem komisji mandatowo – skrutacyjnej. W wyniku 

głosowania okazało się, że jednogłośnie został przyjęty proponowany skład komisji, nikt nie 

wstrzymał się od głosu, nikt nie był przeciwny. Komisja mandatowo – skrutacyjna przystąpiła 

do pracy. Po dokonaniu wyboru przewodniczący  komisji Mandatowo – Skrutacyjnej Pan 

Radosław Parka odczytał protokoły z posiedzenia komisji tj. protokół z stwierdzenia qworum 

oraz protokół z ukonstytuowania się komisji mandatowo - skrutacyjnej. Protokoły z 

posiedzenia komisji mandatowo – skrutacyjnej  podczas obrad WZ LIR znajdują  się w 

załączeniu protokołu.  

 

 



 

 

 

Ad. 7. 

Wybór Prezesa Lubelskiej Izby Rolniczej  

 

Prowadzący obrady Pan Leszek Sęk zaproponował zgłaszanie kandydatów na prezesa. 

Z Sali  zgłoszona została kandydatura na Prezesa Lubelskiej Izby Rolniczej - Pana Gustawa 

Jędrejka oraz Pani Jolanty Szałas. Pan Gustaw Jędrejek oświadczył, że wyraża zgodę na 

kandydowanie. Pani Jolanta Szałas również wyraziła zgodę na kandydowanie na prezesa LIR. 

 Pan Leszek Sęk zadał pytanie czy są jeszcze inne propozycje kandydatów. Ponieważ nikt 

więcej nie zgłosił żadnej propozycji lista kandydatów  została zamknięta.  

Pan Leszek Sęk zadał pytanie czy są jeszcze inne propozycje kandydatów. Ponieważ nikt więcej 

nie zgłosił żadnej propozycji lista kandydatów  została zamknięta.  

Pan Leszek Sęk poprosił o prezentację kandydatów w kolejności zgłoszenia. Jako pierwszy 

swoją prezentację przedstawił Pan Gustaw Jędrejek.  Po prezentacji Pana Gustawa Jędrejka 

swoją kandydaturę zaprezentowała Pani Jolanta Szałas. Po prezentacji delegaci zadawali 

pytania. Po wyczerpani pytań Pan Leszek Sęk prowadzący obrady poprosił Pana Radosława 

Parkę - Przewodniczącego Komisji Mandatowo – Skrutacyjnej o przedstawienie zasad 

głosowania. Po czym nastąpiło głosowanie. Po głosowaniu Komisja Mandatowo – Skrutacyjna 

przedstawiła wyniki głosowania. Pan Gustaw Jędrejek otrzymał 21 głosów, Pani Jolanta Szałas 

– 18 głosów. Prezesem Lubelskiej Izby Rolniczej został Pan Gustaw Jędrejek. Pan Leszek Sęk 

po odczytaniu treści uchwały w sprawie wyboru Prezesa Lubelskiej Izby Rolniczej zarządził 

głosowanie nad podjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. Dalszą część obrad 

poprowadził Pan Gustaw Jędrejek – nowo wybrany  Prezes Lubelskiej Izby Rolniczej.  

 

Ad. 9. 

Wybór Wiceprezesa Lubelskiej Izby Rolniczej 

 

Pierwszą kandydaturą zgłoszoną na wiceprezesa Lubelskiej Izby Rolniczej była 

kandydatura Pana Antoniego Skury. Kolejną propozycją kandydata było zgłoszenie Pana 

Leszka Sęka. Zgłoszeni kandydaci obaj oddzielnie oświadczyli, że wyrażają zgodę na 

kandydowanie na wiceprezesa. Po czym nastąpiła prezentacja Pana Leszka Sęka i potem Pana 

Antoniego Skury. Po prezentacji Pan Gustaw Jędrejek zaproponował, by Komisja Mandatowo- 

Skrutacyjna wyjaśniła członkom walnego zgromadzenia zasady głosowania. Przystąpiono do 

głosowania tajnego nad wyborem wiceprezesa. W wyniku głosowania po odczytaniu protokołu 

wyników głosowania okazało się, że wiceprezesem Lubelskiej Izby Rolniczej został Pan 

Antoni Skura, który zdobył 23 głosów. Natomiast Pan Leszek Sęk otrzymał 16 głosów. Pan 

Antoni Skura podziękował za oddane głosy. Pan Gustaw Jędrejek po odczytaniu treści uchwały 

w sprawie wyboru Wiceprezesa Lubelskiej Izby Rolniczej zarządził głosowanie nad podjęciem 

uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. 10  

Wybór członków Zarządu LIR 

 

Pan Gustaw Jędrejek zaproponował zgłaszanie kandydatur na Członków Zarządu 

Lubelskiej Izby Rolniczej. Zgłoszone zostały następujące osoby tj.: Marcin Sulowski, Marta 

Gawron, Bartłomiej Świtała, Marek Gawron, Jolanta Szałas i Janusz Skrzypek. 

Zgłoszeni kandydaci oddzielnie oświadczyli, że wyrażają zgodę na kandydowanie na 

Członków Zarządu . Po czym nastąpiła prezentacja poszczególnych kandydatów. 



 

 

Po prezentacji wszystkich kandydatów Pan Gustaw Jędrejek – Prezes Lubelskiej Izby Rolniczej  

poprosił komisję o przeprowadzenie wyborów i objaśnienie zasad głosowania. Członkowie 

Walnego Zgromadzenia przystąpili do głosowania tajnego nad wyborem Członków Zarządu 

Lubelskiej Izby Rolniczej. Przewodniczący Komisji mandatowo – skrutacyjna odczytał 

protokołu wyników głosowania podając liczbę głosów poszczególnych kandydatów, gdzie:  

Marta Gawron – otrzymała 22 głosów,  

Marcin Sulowski - otrzymał 21 głosów, 

Bartłomiej Świtała - otrzymał 18 głosów,  

 

Pani Jolanta Szałas – otrzymała 16 głosów, 

Pan Marek Gawron – otrzymał 16 głosów, 

Janusz Skrzypek – otrzymał 11 głosów. 

 

W wyniku głosowania po odczytaniu protokołu wyników głosowania Członkami Zarządu LIR 

zostali:  

Marta Gawron - 22 oddanych głosów,  

Marcin Sulowski - 21 głosów oddanych, 

Bartłomiej Świtała - 18 głosów oddanych,  

 

 

Pan Gustaw Jędrejek – Prezes LIR po odczytaniu treści uchwały w sprawie wyboru Członków 

Zarządu  Lubelskiej Izby Rolniczej zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. 11 

Wybór komisji Rewizyjnej Lubelskiej Izby Rolniczej 

Pan Gustaw Jędrejek zaproponował delegatom zgłaszanie kandydatów na członków komisji 

rewizyjnej. Zgłoszono następujące osoby:  

Marianna Kosik,  

Roman Kot,  

Kamila Leśniewska 

Wojciech Piszczyński 

Krzysztof Ziemba 

Michał Cholewa 

Sławomir Czech 

Józef Waszczuk 

Ponieważ nikt więcej nie zgłosił żadnej propozycji lista kandydatów  została zamknięta.  

 

Zgłoszeni kandydaci oddzielnie oświadczyli, że wyrażają zgodę na kandydowanie na 

Członków Komisji Rewizyjnej.  Po czym nastąpiła prezentacja poszczególnych kandydatów. 

Po prezentacji wszystkich kandydatów Pan Gustaw Jędrejek – Prezes Lubelskiej Izby Rolniczej  

poprosił komisję o przeprowadzenie wyborów i objaśnienie zasad głosowania na członków 

komisji rewizyjnej. Delegaci WZ  przystąpili do głosowania tajnego związanego z  wyborem 

Członków Komisji Rewizyjnej  Lubelskiej Izby Rolniczej. Po przeprowadzonych wyborach 

Przewodniczący Komisji Mandatowo – Skrutacyjnej odczytał wyniki; 

Cholewa Michał – 22 głosów 

Czech Sławomir – 16 głosów,  

Kosik Marianna – 21 głosów 

Kot Roman – 20 głosów 



 

 

Leśniewska Kamila – 20 głosów 

Piszczyński Wojciech – 20 głosów 

Waszczuk Józef – 13 głosów 

Ziemba Krzysztof – 22 głosy 

 

Na podstawie wyborów Komisja Mandatowo – Skrutacyjna stwierdziła, że 

Członkami Komisji rewizyjnej zostali wybrani: 

Cholewa Michał – 22 głosów 

Zięba Krzysztof – 22 głosów 

Kosik Marianna – 21 głosów 

 

Ponieważ trzech kandydatów na członków Komisji Rewizyjnej tj. Kot Roman, Leśniewska 

Kamila i Piszczyński Wojciech otrzymało największą i równą liczbę głosów tj.: 20 Komisja 

przeprowadziła powtórne głosowanie.  

W wyniku powtórnego głosowania poszczególni kandydaci otrzymali liczbę głosów: 

Kot Roman 21 

Leśniewska Kamila 15 

Piszczyński Wojciech 18 

Na podstawie wyników głosowania Komisja Mandatowo – Skrutacyjna stwierdziła następujące 

wyniki wyborów Członków Komisji Rewizyjnej: 

- Cholewa Michał – 22 głosy 

- Zięba Krzysztof – 22 głosy 

- Kosik Marianna – 21 głosów 

- Kot Roman - 21 głosów  

- Piszczyński Wojciech – 18 głosów.  

 

Członkami Komisji Rewizyjnej wybrani zostali: Pan Cholewa Michał, Pan Zięba Krzysztof, 

Pani Kosik Marianna, Pan Kot Roman, Piszczyński Wojciech.  

 

Pan Gustaw Jędrejek – Prezes LIR po odczytaniu treści uchwały w sprawie wyboru Członków 

Komisji Rewizyjnej  Lubelskiej Izby Rolniczej zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, nikt nie wstrzymał się od głosu, nikt nie był przeciwny. 

 

 

Ad.12.  

Wybór delegata do Krajowej Rady Izb Rolniczych 

 

Pan Gustaw Jędrejek zaproponował delegatom zgłaszanie kandydatów na delegata do 

KRIR. Zgłoszony został Pan Grzegorz Pszczoła oraz Pan Arkadiusz Zaniewicz. Obaj kandydaci  

wyraził zgodę na kandydowanie. Po czym nastąpiła prezentacja kandydatów. Po prezentacji 

Komisja Mandatowo – Skrutacyjna przystąpiła do wyjaśniania zasad głosowania po czym 

nastąpiło głosowanie. W wyniku głosowania po odczytaniu protokołu głosowania okazało się, 

że Pan Grzegorz Pszczoła został delegatem do KRIR  otrzymując 24 ważnych głosów. Pan 

Arkadiusz Zaniewicz otrzymał 16 ważnych głosów. Pan Gustaw Jędrejek – Prezes LIR po 

odczytaniu treści uchwały w sprawie wyboru delegata do KRIR  zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad.13 

Wolne wnioski  



 

 

 

Pan Antoni Skura przedstawił treść stanowisk, w których zostały przedstawione problemy: 

- spadek cen kukurydzy na skupach, 

- konieczności wyłączenia z WPR obowiązku ugorowania 4% gruntów rolnych 

- rekompensat dla producentów owoców.  

 

Rozpoczęła się dyskusja. Delegaci zgłaszali konieczność zmiany przepisów w 

ekoschemacie dobrostan zwierząt. Problem z uzyskaniem płatności w ramach tego 

ekoschematu mają rolnicy realizujący to działanie, którzy w odpowiednim czasie przez Internet  

nie zadeklarowali zwierząt gospodarskich na opas, a teraz nie mają możliwości dokonywania 

zmian.Zaproponowano, by można było dokonywać zmiany przeznaczenia zwierząt 

gospodarskich na opas do dnia wydania decyzji przez ARiMR. Druga sprawa poruszana przez 

delegatów to była kwestia jałówek deklarowanych jako opasowe. Problem powstawał 

wówczas, gdy jałówka taka nie była sprzedana i została w stadzie jako mamka to wówczas jeśli 

się taką jałówkę deklarowało do opasów to nie było do niej płatności, bo była wcześniej 

zadeklarowana do płatności jako opas i powinna zostać sprzedana.  

Ponadto postulowano o zmianę Normy GAEC 6, by można było dołączać do obowiązku 

zazielenienia 80%, trwałe użytki zielone i by były wliczane w ramach pokrywy, bo jak 

argumentowano łąka jest pokrywą.  

Delegaci dyskutowali w ramach konieczności zmiany normy GAEC 6. Wiosenna orka 

to są straty dla rolnika. Dodatkowo przesusza glebę i jest bardzo niekorzystne. Proponowano, 

by przypominać rządzącym o konieczności zmiany normy GAEC 6 i ponownie przytoczyć 

konieczność zmian postulowanych przez Komitet Monitorujący Plan Strategiczny.  

Delegaci dyskutowali w kwestii stanowisk zaproponowanych przez Zarząd. 

Proponowano, by w stanowisku dotyczącym rekompensat dla producentów owoców uściślić 

kwestię zalania produktami kiepskiej jakości. Proponowano by w stanowisku zawrzeć raport 

NIK o pozostałościach. Dyskutowano, że na 1000 prób, które były badane jedna była 

pozytywna na pozostałości.  

Ponadto proponowano, by w stanowisku dotyczącym normy 8 wyrzucić kwestię 

zwolnienia z obowiązku wypełniania normy na czas konfliktu wojennego. Padła propozycja, 

by kwestię ugorowania znieść całkowicie z normy GAEC 8. Poruszano też problem spełnienia 

normy w zakresie ugorowania, gdzie jak mówiono musi być pole, które jest w gospodarstwie 

deklarowane przez 5 lat i za każdym rokiem inne pole musi być wyłączone z produkcji. 

Proponowano, by była taka możliwość, aby wyłączyć pola z produkcji słabej jakości tj.: piaski, 

pola podmokłe, tereny które nie da się uprawiać. 

Delegaci dyskutowali w sprawie zorganizowania jeszcze jednego spotkania Walnego 

Zgromadzenia w tym roku i zaproponowali głosowanie stanowisk. Przystąpiono do głosowania 

poszczególnych stanowisk 

- spadek cen kukurydzy na skupach – zostało podjęte większością głosów, przy jednej osobie 

wstrzymującej się.  

- konieczności wyłączenia z WPR obowiązku ugorowania 4% gruntów rolnych zostało przyjęte 

przez delegatów jednogłośnie.  

- rekompensat dla producentów owoców. Proponowano by rozszerzyć to stanowisko o badania 

i raporty. Stanowisko zostało przyjęte większością głosów przy jednej osobie wstrzymującej 

się.  

W dyskusji wolnych wniosków dopytywano o sytuację finansową izby i kwestię wypłat 

dla członków komisji okręgowych. Dopytywano, czy jest możliwe odbycie jeszcze jednego 

posiedzenia Walnego Zgromadzenia ze względu na koszty z tym związane. Dopytywano też 

czy będzie też można zwołać posiedzenia Rad Powiatowych. Pan Antoni Skura powiedział, że 

regulamin reguluje kwestie organizacji spotkań. Pan Gustaw Jędrejek powiedział, że Księgowy 



 

 

był na urlopie, a pieniądze są wypłacane na bieżąco i że robi to jedna osoba, która musi 

wprowadzić poprawnie wszystkie dane osobowe i wymaga to czasu bo jest ponad 1000 osób 

do wprowadzenia w system. Członkowie Zarządu powiedzieli, że WZ odbędzie się w tym roku. 

Padła też propozycja, by zrobić dwudniowe posiedzenie WZ w przyszłym roku.  

W dyskusji jeden z delegatów zaproponował zorganizowanie zespołów programowych, 

komisji, które mogłyby wspólnie podyskutować i uzgodnić stanowisko przedstawiając je na 

WZ. Zaproponowano też, by zapraszać na posiedzenia rad powiatowych związki branżowe i 

rozszerzyć grono ludzi, którzy są specjalistami w danej dziedzinie.  

  

Ad. 14.  

Zamknięcie obrad  

Zamknięcia obrad dokonał nowo wybrany Prezes Lubelskiej Izby Rolniczej Pan Gustaw 

Jędrejek dziękując wszystkim za udział w obradach i deklarując swoją otwartość na wnioski 

delegatów, po czym nastąpiła ceremonia wyprowadzenia sztandaru Lubelskiej Izby Rolniczej. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

 

Protokołowała: Małgorzata Karasek………………………………………………………. 

 

 

Sekretarz : Piotr Kielar……………………………………………………………………. 

 

 

Prezes LIR : Gustaw Jędrejek ……………………………………………………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 


